
Referat af  

Landsbestyrelsesmøde søndag 25. februar 2024 kl. 11:00                                                       

City Bowling - Rugårdsvej 46 - 5000 Odense C.  

Til stede: alle indtegnede på nær Søren Skovborg og Jørgen Hansen, der begge havde meldt afbud.              

13 interessegrupper var repræsenteret med i alt 20 stemmer.                                                                                          

Den daglige ledelse (DDL) var repræsenteret med formand Klaus Kolle (KK) samt                                     

kasserer Steen Fjeldsøe Hansen (SFH). Desuden redaktør&blad/info.arb.gruppe Morten Kjærgaard (MK) 

1.Kjeld Paaske blev valgt som dirigent. 

2.Karen Valeur blev valgt som midlertidig sekretær og referent fra mødet  

3. Orientering fra kassereren (SFH):                                                                                                                                             

Regnskab for 1.4.22-31.3.23 samt 1.4.23-31.3.24 (med status pr. 24.2.24) blev omdelt og kommenteret. 

Kassereren bemærkede, at indtægter fra kontingenter og overskud fra Citræf var steget. På landsbesty-

relsesmødet okt. 2023 blev det besluttet, at DCK betaler frokost på mødet. Der har været færre udgifter til 

formandsaktiviteter. Nye medlemmer får 1 blad gratis i f.m. indmeldelse. Stor stigning i trykkeri-udgifter. 

Indestående på ACI-konto er møntet på aktivitet i dette regi (Amicale Citroën International).                                                                   

Kommentarer: Bladpris (p.t. 50,-) bør måske sættes op eller udgive færre blade. MK oplyser, at bladgruppen 

har besluttet, at der udgives 4 blade (fælles med TAD og ID/DS) i 2024. Flere bemærkede, at foliering er en 

rigtig god idé.                                                                                                                                                                

Under dette punkt behandledes ansøgning fra CID/DFC om tilskud til arrangementet på Rådhuspladsen i 

f.m. 75 års jubilæet for 2CV 7. okt. 2023 samt Copenhagen Historic Grand Prix (CHGP) 2023 og 2024. Efter 

en del debat, blev ansøgningerne imødekommet. 

4. Orientering fra formanden (KK). Formanden konstaterede, at de fleste interessegrupper passer sig selv. 

Mange arrangementer og god medlemstilgang. Et arbejdsudvalg (KK/SFH/MK) har arbejdet med udmeldel-

sesprocedure – forslag blev udsendt til mailafstemning og vedtaget. Kontingentbetaling tilstræbes at foregå 

via PBS. Forslag om gebyr for andre betalingsmåder (MobilPay er fjernet i teksten fra PBS på bl.a. FI-indbeta-

lingskort) som mulighed i info-skrivelse til nye medlemmer). Kompensere for tidsforbrug (DCK/lokale kasse-

rere) i f.m. opkrævning/rykkerprocedure. Forsamlingen opfordrede til at holde god tone i kommunikationen. 

Måske belønne med lavere kontingent ved betaling via PBS. Arbejdsudvalget formulerer den endelige 

procedure, som sættes til afstemning. Der er bestræbelser på at få fælles medlemsregister for de 3 klubber. 

Desuden at supplere bladet med nyhedsbreve (se pkt.5). KK informerede om et forslag fra ACI om at optage 

André Citroën i Pantheon Hall of Fame.  

5. Orientering fra blad- og informationsgruppen (MK). Vedr. klub-bladet Attraction: mere bladstof ønskes. 

Bladgruppe (DCK/TAD/ID&DS) mødes igen i marts. Fremtidig strategi: Nyhedsbreve, færre blade. 

Kalenderen bør bruges meget mere (kommentar Torben Steenberg&KV: af hensyn til udenlandske deltagere 

– og for at undgå sammenfaldende arr. mest muligt - bør træfdatoer meldes ud i god tid). Vedr. udsendelse 

af blade: portostigning ”imødegås” ved at benytte ”Avisuddelingen”.  

6. Orientering fra Citræf-gruppen v. Rosemarie Bokelund: Pladsen på Vestbirk Camping er reserveret. 

Program sættes i førstkommende nr. af bladet. KK byder velkommen. Fællesmiddag afholdes fredag.          

MIJ står for konvoj og ”Vis mig din bil”. Ventildæksel-ræs og tidsberammet loppemarked er taget ud af 

programmet. Opfordring til at bruge lokal transportør af telt.  



7.0. Orientering fra kontaktpersoner og -grupper: se bilag. 

7.1 ACI: Thorstein Jørgensen og Svend Hedegaard havde forsøgt at deltage i ACI-møde on-line, men 

lykkedes ikke med at logge ind. SFH har fået tilsendt referat. 

7.2 MHS: Dan Lerche og Karen Valeur orienterede fra vellykket Motorhistorisk Samrådsmøde (25.11.23). 

Lobby-arbejde er givet godt ud. Regulativ om brændstof til ældre biler. Metoder til generationsskifte. 

7.3 TAD + ID/DS: Der har været afholdt møde on-line. De 3 klubber mødes igen på Fredericia-messen.  

8. Udstillinger: 

8.1 Fredericia-messen (23.-24.marts 2024). Udstillingen rummer 3 ”åbne” biler” (CX/B15six/D-model).  

Pavillon15x6m. Erik Olesen har fremsendt budget/ansøgning for DCKs del af messeudgifter. Vedtaget. 

Kommentarer: Udstilling (plancher/bannere m.m.) ønskes opbevaret på trailer. Klubben har fået en tilbudt, 

som dog trænger til en kærlig hånd. Udgiften deles mellem de tre klubber. Vedtaget. God reklame for vore 

klubber. Der kommer masser af mennesker, både medlemmer og nye hoveder. Opfordring til at lave ekstra 

stand næste år med bilmodeller, der tiltaler de unge samt camping-miljø, der tiltaler (børne)familier. 

8.2 Udstillinger i Østdanmark: 2CV 75 år CID/DFC/DCK (Rådhuspladsen). Flot arrangement! Se også pkt. 3.  

Desuden har ovennævnte klubber deltaget i CHGP i 2023 og stiller op igen i 2024. Der blev desuden omtalt 

2 andre bil-events, der trækker masser af mennesker: TimeWinder v. Hundested 18. – 20. maj 2024 

(udsprunget af det tidligere Græsted-træf) samt Carfest i Nykøbing Falster 31.aug. - 1.sept. 2024. 

9. Lokale aktiviteter: behandlet under pkt. 7.0. Se bilag. 

10. Orientering om og drøftelse af forslag til ny vedtægt. Vedtægtsgruppen har gjort et flot arbejde i 

bestræbelse på, at vedtægterne gøres mere langsigtede (”hugget i sten”) og løbende ændringer henlægges 

til forretningsordenen. Ligeledes er det tanken at oprette et landsråd. Generalforsamlingen afskaffes. 

Aktiviteterne skal – så vidt muligt – foregå i/arrangeres af interessegrupperne, mens landsklubben tager sig 

af fælles tiltag såsom nyhedsbreve og blad. De mange input via mail og på dagens møde mundede ud i, at 

forsamlingen gav vedtægtsgruppen mandat til at udarbejde et forslag, der sendes til afstemning på 

generalforsamlingen på dette års Citræf. Orientering herom bør foreligge en måned før.                                             

Første ordinære møde finder sted 15. september 2024. 

11. Eventuelt: Jan Stevnsborg: Dejligt at der foregår så mange ting! Arrangementer koster penge, men de er 

godt givet ud. Erik Olesen: budgetter er ikke svære at lave. Og svar/evt. godkendelse bør ske hurtigt, så 

arrangørerne kan komme videre med planlægning. Der udspandt sig en diskussion om kommunikation. 

DCK’s mailsystem er universalt, således at mailadressen er knyttet til funktionen og ikke navnet.                                                                                                                                                        

KV tilbyder at være mødereferent, men ikke sekretær i DDL.                                                                                                 

Der skal findes en ny formand på generalforsamlingen.                                                                                                                                                                      

Torben Steenberg bad forsamlingen holde 1 minuts stilhed til minde om tidligere redaktør og 

klubbibliotekar Jesper Ellekilde, som døde for nylig. 

Afslutningsvis takkede landsformanden for godt fremmøde og seriøst arbejde.  

PS! Tak til klubben for maden! 

 

ref. Karen Valeur 

         01.03.24 

 


